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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Nagy István, agrárminiszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Van-e valamilyen akadálya, hogy a Balaton-felvidéki 
Nemzeti Park érvényt szerezzen az eddig évtizedeken keresztül megfelelő védelmet biztosító 
előírásnak a Tihanyba tervezett építkezések kapcsán?" 

Tisztelt Miniszter úr!

Tihany nemcsak a Balaton-felvidék,  de egész Magyarország egyik legszebb fekvésű települése,
világörökségi  várományos  helyszín,  amelynek  tájképi  és  településképi  értékeit,  változatlanságát
egyebek között  a nemzeti  parki  státusz hivatott  megőrizni.  A település teljes kül-  és belterülete
nemzeti parki védelem alatt áll – ennek is köszönhető, hogy az elmúlt évtizedekben kormányoktól
függetlenül sikerült megőrizni a halászfalu jelleget, az autentikus arculatot és a növényborítást.

Ennek a védelemnek a hatékonysága azonban az utóbbi években láthatóan megtört: a település kül-
és belterületén sorra létesülnek a méretben és kivitelben a hagyományostól eltérő arculatú épületek,
hatalmas  medencék,  kiterjedt  fakivágással  járó  lakókertek.  Különösen  látványos  a  folyamat  az
Óvárnak  nevezett  részen,  amely  gyümölcsösből  egyre  inkább  luxus  lakóparkká  alakul,  minden
kertben medence van (amelynek építése egyébként abban az övezetben tilos).

A fentiek kapcsán kérem, szíveskedjék tájékoztatást adni a következő kérdésekben:

· Van-e valamilyen újabb keletű – jogi, politikai stb. - akadálya, hogy a nemzeti park érvényt
szerezzen az eddig évtizedeken keresztül megfelelő védelmet biztosító előírásnak?

· A kormány álláspontja szerint van-e értelme fenntartani (papíron) a nemzeti parki státuszt,
ha  ahhoz  a  gyakorlatban  semmilyen,  a  táj-  és  településkép  megőrzéséhez  szükséges
jogosítvány nem kapcsolódik?

· Várható-e teljes körű vizsgálat a Tihany településen az elmúlt  10 évben kiadott  építési



engedélyek ügyében?
Megtisztelő válaszát köszönöm!
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